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Protokół
z obrad

V Sesji Rady Gminy Chełmno

W dniu 24 marca 2011 roku w godz. od 1000 do 1310 w Urzędzie Miasta Chełmno, sala 
nr 102, odbyły się obrady V Sesji Rady Gminy Chełmno.

W obradach udział wzięli:

Radni Rady Gminy w liczbie 14 na 15 ogółem. Obrady prawomocne; 
1. Elżbieta Zawal;
2. Lech Orzech;
3. Jan Kaczmarczyk;
4. Krzysztof Madej;
5. Krystyna Janowska
6. Piotr Mikrut;
7. Grzegorz Sobieralski;
8. Zygmunt Urtnowski
9. Kazimierz Pasiński;
10. Ilona Sądel-Gredecka; 
11. Mieczysław Urbański;
12. Bogusław Kiełbasiewicz;
13. Zbigniew Kłos;
14. Henryk Krzywdziński;

Oraz zaproszeni goście:
1. Krzysztof Wypij – Wójt Gminy Chełmno;
2. Janusz Wojtaszewski – Sekretarz Gminy;
3. Krystyna Sawicka – Skarbnik Gminy;
4. Krzysztof Zawadziński – kier. Ref. RBG;
5. Edward Rączka – Radca Prawny;
6. Mirosława Przybycień Rybak – dyrektor GBP
7. Anna Woelke – protokolant

Posiedzenie otworzył Przewodniczący Rady Pan Henryk Krzywdziński przywitał obecnych
radnych i pracowników UG.
Na podstawie listy obecności (Zał. Nr 1) stwierdził quorum.
Przewodniczący przedstawił porządek posiedzenia (Zał. Nr 2).
P. Przewodniczący poprosił Wójta o przedstawienie wniosku o wprowadzenie do porządku w 
pkt 8 uchwałę zmieniająca uchwałę w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej 
Gminy Chełmno na lata 2011-2018 (Zał. Nr 2a)
Do porządku nie zgłoszono innych uwag. P. Przewodniczący poddał, pod głosowanie zmiany 
do porządku. Wynik głosowania: 14 „za”.
P.  Przewodniczący  poddał  pod  głosowanie  porządek  posiedzenia  po  zmianach.  Wynik 
głosowania: 14 „za”.

Ad. 2.
Przedstawienie uchwał Rady Gminy Chełmno podjętych na poprzedniej Sesji oraz
sprawozdania z ich realizacji. (Zał. Nr 3)
Sprawozdanie z realizacji uchwał przedstawiła P. Woelke. Do sprawozdania nie zgłoszono
uwag.



Ad. 3. 
Interpelacje i zapytania.
P.  Wójt  odpowiedział  na  interpelacje  z  poprzedniej  sesji.  Wszystkie  interpelacje  zostały 
załatwione. 
P. Przewodniczący poprosił o przedstawianie interpelacji.
Zgłoszono następujące interpelacje:

1. P. następnym razem nie zgodzi się by składować je u niego.
2. P. Zawal zgłosiła, że na skrzyżowaniu z Brzozowem na drodze wojewódzkiej są duże dziury,  

które zagrażają bezpieczeństwu. Należy interweniować w tej sprawie. 
3. P. Zawal zgłosiła, że w Dolnym Starogrodzie słupy energetyczne są pochylone, należy zgłosić 

ten fakt do energetyki.
4. P. Janowska zgłosiła, że w Nowejwsi Chełmińskiej, koło starej szkoły przy przystanku jest 

znak, który się przewraca, dzieci się nim bawią. Należy jak najszybciej go naprawić.
5. P. Sobieralski zgłosił, że opaski na kominie w rakarni popękały i komin grozi zawaleniem.  

Należy ten fakt zgłosić do Inspektora Nadzoru Budowlanego.
6. Zawal  zgłosiła,  że  Pan  Stachura  prosi  by  zabrać  z  jego  placu  śmieci  wielkogabarytowe,  

ponieważ następnym razem nie zgodzi się na składowanie ich na swoim terenie.
7. P. Zawal zgłosiła, że w Kałdusie tablica informacyjna o Gminie Chełmno jest pęknięta – przy 

Sali wiejskiej.

Ad. 4.

Przedstawienie sprawozdania Wójt Gminy Chełmno i Komisji Rady Gminy Chełmno.
P. Wójt przedstawił sprawozdanie z działalności międzysesyjnej (Zał. Nr 4).
P.  Sądel – Gredecka spytała  czy to, że nie  będzie pracowników interwencyjnych oznacza 
również, że nie będzie przedszkoli unijnych?
P. Wójt powiedział, że wszystko zależy od rady, ponieważ trzeba znaleźć na ten cel środki 
finansowe w budżecie.
P. Przewodniczący poprosił poszczególnych Przewodniczących komisji o przedstawienie sprawozdań.
P. Madej – sprawozdanie komisji Rolnictwa, Leśnictwa, Gospodarki Wodnej i Ochrony Środowiska.
P. Janowska – sprawozdanie Komisji Spraw Socjalnych i Samorządowych.
P. Kłos – sprawozdanie Komisji Rozwoju Gospodarczego i Finansów.
Nie zgłoszono uwag do sprawozdań.

Ad. 5.
Spotkanie z przedstawicielami spółki Gdańsk Transport Company – koncesjonariuszem 
autostrady A1. Przedstawienie prezentacji na temat stanu realizacji inwestycji. (Zał. Nr 
4a).
P.  Przewodniczący  przywitał  Panią  Annę  Tomczak  –  przedstawiciela  spółki  Gdańsk 
Transport Company.
P. Tomczak przeszła następnie do omawiania postępu prac przy autostradzie A1.
P. Przewodniczący spytał, kto będzie koncesjonariuszem kolejnego odcinka autostrady?
P. Tomczak powiedziała, że na razie jeszcze tego nie wiadomo.
P. Wójt spytał czy węzeł  Grudziądz będzie oddany w tym roku?
P. Tomczak odpowiedziała, że tak.
P. Urbański spytał w którym miejscu będzie można wjechać na węzeł – od strony Pieńków 
Królewskich?
P.  Tomczak  nie  była  wstanie  odpowiedzieć  na  to  pytanie,  ponieważ  średnicówki  buduje 
GDD.
P.  Urbański  spytał,  czy  GTC  musi  doprowadzić  drogi  dojazdowe,  które  zniszczyli 
transportem?
P. Tomczak odpowiedziała, że tak – jest sporządzona dokumentacja z przed rozpoczęcia robót 
i będzie to zrobione.
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P.  Przewodniczący  spytał,  czy  można  lepiej oznakować zjazdy z autostrady? Powinny na 
znakach znaleźć się również inne miejscowości, do których prowadzą zjazdy a nie tylko te 
przy których są zjazdy.
P. Tomczak powiedziała, że w II etapie będzie to zrobione, będzie więcej miejscowości na 
drogowskazach.
P. Janowska spytała o ilość wypadków na autostradzie.
P.  Tomczyk  odpowiedziała,  że w zeszłym roku było 6 wypadków w tym 5 śmiertelnych. 
Powodem w większości wypadków były zaśnięcia i monotonność jazdy.
P. Sądel – Gredecka spytała jaka jest gwarancja na asfalt na autostradzie?
P. Tomczak powiedziała, że 2039 roku przewiduje się 4 razy zmianę nawierzchni asfaltowej.
Na tym dyskusję zakończono.

P. Przewodniczący ogłosił przerwę od godz. 11.25 do godz. 11.35.

W  przerwie  odbyła  się  Komisja  Rozwoju  Gospodarczego  i  Finansów,  która  pozytywnie 
zaopiniowała korektę budżetu na 2011 rok.

Ad. 6.
Uchwała w sprawie zmian budżetu Gminy Chełmno na 2010 rok. (Zał. Nr 5)
P. Skarbnik przedstawiła korektę budżetu.  Poinformowała, że zmiany w budżecie dotyczą 
głównie otrzymanych dotacji. Są to ostatnie zmiany do tegorocznego budżetu.
P. Skarbnik poinformowała, że Komisja Rozwoju Gospodarczego i Finansów zaopiniowała 
zmiany w budżecie pozytywnie.
Nie zgłoszono pytań.
P. Przewodniczący odczytał uchwałę i poddał ją pod głosowanie. Wynik głosowania: 14 „za”.

Ad. 7.
Uchwała w sprawie wyrażenia zgody na wyodrębnienie funduszu sołeckiego w 2012 roku. 
(Zał. Nr 6)
P. Przewodniczący poprosił P. Skarbnik o uzasadnienie.
P.  Skarbnik  wyjaśniła,  że  Rada  Gminy  musi  zdecydować,  czy  wyraża  zgodę  na 
wyodrębnienie w przyszłorocznym budżecie funduszu sołeckiego, należy to zrobić co roku do 
30 marca na rok następny. 
Nie zgłoszono uwag do uchwały. 
P. Przewodniczący odczytał treść uchwały i poddał ją pod głosowanie. Wynik głosowania: 14 
„za”.

Ad. 8.
Uchwała w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Chełmno na lata 
2011-2018. (Zał. Nr 7)
P. Przewodniczący poprosił P. Skarbnik o uzasadnienie.
P. Skarbnik wyjaśniła, że uchwała ta jest zamiennikiem dla załącznika inwestycyjnego, który 
do 2010 roku był załącznikiem do uchwały budżetowej. 
P. Urbański spytał czy prognoza wychodzi poza pułap zadłużenia samorządu?
P. Skarbnik powiedziała, że nie.
P. Przewodniczący odczytał treść uchwały i poddał ją pod głosowanie. Wynik głosowania: 14 
„za”.

Ad. 9.
Uchwała w sprawie zarządzenia wyborów sołtysa i rady sołeckiej w Sołectwie Kałdus. (Zał. 
Nr 8)
P. Przewodniczący przedstawił uzasadnienie. W związku z tym, iż na zebraniu w dniu 21 
lutego 2010 roku nie został w Sołectwie Kałdus wybrany sołtys, należy przedłużyć czas na 
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wybory  do  21  maja  2011  roku  i  ponowić wybory.  21  maja  2011  roku  mija 
trzymiesięczny okres od zakończenia kadencji sołtysa.

P. Przewodniczący odczytał uchwałę i poddał ja pod głosowanie. Wynik głosowania: 14 „za”

Ad. 10.
Uchwała  w  sprawie  udzielania  dofinansowania  do  poniesionych  kosztów  na  budowę 
przydomowych oczyszczalni ścieków ze środków budżetu Gminy Chełmno. (Zał. Nr 9)
P. Przewodniczący poprosił P. Wójta przedstawienie uchwały.
P.  Wójt  wyjaśnił,  że  zmiana  dotyczy wysokości  dofinansowania  z  25% do 40% kosztów 
inwestycji jednak nie więcej niż 3500 zł.
P. Orzech spytał czy może zostać w §4 zapis „od 1 stycznia 2010 roku”.
Radca prawny wyjaśnił, że można zaryzykować taki zapis, ale nadzór może się z tym nie 

zgodzić i nakazać uchylenie uchwały. 
Nie zgłoszono więcej uwag.
P. Przewodniczący odczytał uchwałę i poddał ją pod głosowanie. Wynik głosowania: 14 „za”.

Ad. 11.
Uchwała w sprawie udzielania dofinansowania do poniesionych kosztów usuwania azbestu ze 
środków budżetu Gminy Chełmno. (Zał. Nr 10)
P.  Urbański  zgłosił  wniosek o  wykreślenie  §3  ust.  3  pkt.  3  to  co  jest  po  słowie  „lub  – 
oświadczenie  poświadczone  przez  sołtysa  wsi,  że  materiały  zawierające  azbest  należą  do 
wnioskodawcy”.
P. Orzech wyjaśnił,  że chodzi o ten materiał,  który np. jest na gromadach i nie był nigdy 
założony na dachu.
P. Urbański powiedział, że powinno to być jedynie oświadczenie wnioskodawcy.
P. Wójt powiedział, że powinna być zaktualizowana ewidencja azbestu. 
Nie zgłoszono więcej pytań.
P. Przewodniczący odczytał uchwałę i poddał ją pod głosowanie. Wynik głosowania: 13 „za”, 
1 „przeciw”.

Ad. 12.
Uchwała w sprawie wyrażenia zgody na zamianę nieruchomości. (Zał. Nr 11).
P. Przewodniczący wyjaśnił, że zamiana nieruchomości związana jest z rozbudową budynku 
Straży Pożarnej w Podwiesku w tym uregulowanie gruntu zajętego przez Państwa Małgorzatę 
i Jarosława Liców. Zamiana ma także na celu uregulowanie własności gruntu pod budynkami 
po byłym kółku rolniczym.
Nie zgłoszono pytań.
P. Przewodniczący odczytał treść uchwały i poddał ją pod głosowanie. Wynik głosowania: 14 
„za”.

Ad. 13.
Uchwała w sprawie użyczenia nieruchomości położonej w Kałdusie. (Zał. Nr 12)
P.  Przewodniczący wyjaśnił,  że  Pan Mirosław Rutkowski  wystąpił  z  prośbą o oddanie w 
użyczenie stawku koło sklepu w Kałdusie, w zamian za opiekę nad nim. Na zawarcie umowy 
na czas nieoznaczony wymagana jest zgoda rady gminy.
Nie zgłoszono pytań.
P. Przewodniczący odczytał uchwałę i poddał ją pod głosowanie. Wynik głosowania „14 ‘za”.

Ad. 14.
Uchwała zmieniająca uchwałę w sprawie Gminnej Instytucji Kultury pn. Gminna Biblioteka 
Publiczna w Starogrodzie. (Zał. Nr 13)
P. Przewodniczący poprosił Panią Mirosławę Przybycień – Rybak o uzasadnienie uchwały.
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P. Przybycień – Rybak wyjaśniła, że Gminna Biblioteka Publiczna musiała się wyodrębnić 
by móc prawidłowo funkcjonować. W ten sposób również biblioteki maja szansę na rozwój, 
ponieważ otrzymują dodatkowe dotacje.

Nie zgłoszono pytań.
P. Przewodniczący odczytał treść uchwały i poddał ją pod głosowanie. Wynik głosowania: 14 
„za”.

Ad. 15.
Sprawozdanie Bibliotek Gminy Chełmno (Zał. Nr 14)
P. Przewodniczący poprosił P. Przybycień – Rybak o przedstawienie sprawozdania.
P. Przybycień – Rybak przedstawiła sprawozdanie.
P. Wójt spytał, czy mu cos umknęło w sprawozdaniu czy w GBP w Podwiesku nie ma zajęć  
w bibliotece?
P. Przybycień – Rybak odpowiedziała, że w Podwiesku jest młodzież gimnazjalna i niestety z 
ta młodzieżą bardzo trudno się pracuje.
Nie zgłoszono więcej pytań.

Ad. 16.
Sprawozdanie z wysokości średnich wynagrodzeń nauczycieli na poszczególnych stopniach 
awansu zawodowego w szkołach prowadzonych przez jednostkę samorządu terytorialnego. 
(Zał. Nr 15)
P. Przewodniczący poprosił P. Wójta o przedstawienie sprawozdania.
P. Wójt przedstawił sprawozdanie.
Nie zgłoszono pytań.

Ad. 17.
Czynności końcowe.
P. Przewodniczący poprosił zainteresowanych radnych o wypełnienie oświadczeń w sprawie 
przekazywania materiałów na sesję droga elektroniczną.
P. Przewodniczący przypomina o złożeniu oświadczeń o stanie majątkowym. 

Nie zgłoszono więcej spraw.
Na tym obrady V Sesji zakończono.

Protokolant
............................
Chełmno, dnia 25.03.2011 roku.
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